

Referat fra ordinære generalforsamling d.21.03.24.
Dideriks Veranda. Kl.17-20.

- **Valg af dirigent & referent**

- Dirigent Elsebeth Ferman
- Referent Kjeld Hammer

- **Bestyrelsens beretning & arbejdsprogram v. Rie m.fl.**

- **Rie Hansen; Musikfestival 2024**

- Der er kommet nye tovholdere til Sandvig Musikfestival. Tina Torres (Flex bolig), Therese fra Kofoedgård, Ole Pedersen fra Holmegård
- Claus Larsen og Elsebeth Fermann har bidraget med overdragelse.
- De nye går All-in, og aktivt med til at bringe festivalen videre.
- Der er oprettet en særlig hjemmeside for Sandvig Musikfestival.
- Opfordring til de erhvervsdrivende, at tilmelde sig programmet med musik. De erhvervsdrivende bestemmer selv hvilket arrangement de ønsker at bidrage med.

- **Rie Hansen; Torsdagskoncerter 2024**

- Programmet er på plads og der sendes kontrakter til bands/musikere.
- Der vil både være nye bands/solister og gamle kendinge.
- Torsdags koncerter fra d. 27/6 og sidste koncert d. 22/8
- Der ligger liste med mulighed for tilmelde som bar-vagter.
- Samt liste til at tilmelde sig flag-vagter.

- **Linda Metzsch; Tirsdagsmarked**

- Det er gået forrygende.
- Kræmmere har nu mulighed for at betale et stude-gebyr for hele sæsonen(så sparer man 150kr) Ellers er det 50kr. hver gang.
- tirsdagsmarked er kl.16:00 – 19.00 i juni & august & kl. 16-20 i juli. Nogle studeholdere har lidt svært ved at overholde dette, hvilket kan betyde at man som studeholder kan blive bortvist fra forsat deltagelse.
- Nils Lau spør om der kommer musik hver tirsdag. Linda kan oplyse at der ofte, men ikke hver gang kommer musik.

- **Jan Eskildsen & Jytte Pedersen; Sandvig Bogby 2023/24**

- Jytte redegjorde for de mange arrangementer, og alle har været godt besøgt. Der er stadig salg via "Bogholmere". Nordvig, Rådstuen, Hammersø, m.f.
- N T: Lille hjørne i Cirkus Bygningen med salg af brugte bøger.
- Bog salg i Rådstuen i uge 22 i 20 4, af Annelise Olsen.
- Programmet for 2024 er igen fuldt.
- Bogsalg har igen i 2023 været godt, men plus på bundlinjen.

- **Naja Bonnevie/ Pia Bajlum; Jul i Sandvig 2023/24**

- Pia gør status for tredje afholdelse af Jul i Sandvig i 2023.
- Boder i Rådstuen blev hurtige besat. Og mange andre boder og events, men pga. vejret, blev nogle events aflyst på selve dagen.
- Tilt rods for nogle afbud, så forløb aktiviteterne fint.
- Der er indkøbt ekstra julelys og andet som kan genbruges, både til Lysets by og Jul i Sandvig.
- Stort antal gæster, særligt i forbindelse med juletræstænding, flødebollekast og julemandens ankomst.
- I år et stort træ sponsoreret af Sandvig Havneforening.
- Økonomi...skema blev udleveret.
- Rie oplyser at FS giver fast tilskud på 10.000 kr. årligt til Jul i Sandvig.
- Gruppen ønsker at vækste stille og roligt
- Gerne flere deltagere.
- Nils Lau oplyser at der er mange julemarkeder på Bornholm, og synes at det er synd at der ikke er koordinering af alle jule events på øen.
- Det er måske et problem og som min. Vil vi i Sandvig via en facebook side koordinere de ting som sker lokalt. F.eks. så havde Cirkus Bygning et juleevent, som kunne have være markedsført samlet med FS.

- **Stine Flygare; Samarbejde m BRK**

- Møde med BRK, som bærer præg af de besparelser som kommune står overfor.
- Der kommer ikke toiletter ved campingpladsen og Sandvig scenen.
- Badebro kommer op inden højsæsonen.
- Strandpromenaden. Der arbejdes på at sløjfe trappen ned til stranden da den er udsat og dyr at vedligeholde. Der arbejdes på en beton-trappe på lidt længere sigt. Måske ikke det smukkeste, men et alternativ, frem for den dyre løsning med at reparere den nuværende trappe hvert år. Brædder med råd og itu, vil blive udskiftet.
- Busholdeplads. Nye skilte otid og lyst til at søge fonde.vervejer for at vise hvor busser kan holde.
- BRK taler om at ensrette nogle veje, f.eks . BRK har lovet at der informeres og om muligt inviteres til høring, når og såfremt dette videreføres.
- Rie informerer om at vedligehold af Rådstuen er udfordret, både pga. fredning men også pga. BRK s økonomi. FS har presset på, og BRK er bekendt med situationen.
- Mht. havne, så vides ikke hvad der vil ske, men indtrykket er et den ikke udbedres inden den kommende sæson.
- Der er et årligt brugerråds møde, hvor Havneforeningen og FS deltager. Pia har deltaget på FS vegne og kan meddele at der er meget få midler til vedligeholdelse.
- Folk opfordres til at bruge havnen med forsigtighed. Både badende og sejlerne.
- Susanne Hegelund opfordre til at hjælpe økonomien, ved at søge fonde. Stine opfordrer til at man melder sig hvis man har tid og lyst til at søge fonde. Bestyrelse kan ikke umiddelbart afse ressourcer til at søge fonde.
- Ida Marie spurgte om der evt. ville der være midler til at hyre en fundraiser? Bestyrelse oplyser at det ikke har være diskuteret.
- Rene gør opmærksom på at Rådstuen, badebro m.m. er BRK s ejendom, derfor kan vi kun opfordre BRK til vedligeholde og udbedre.

- Jytte Pedersen; Hundefriløbsindhegning status

- Jytte oplyser at arbejdet med at få etableret hunde-indhegning forsætter, men at BRK og Naturstyrelsen har afvist diverse forslag til områder. Stine har haft møde med BRK, og måske kan sommer P-plads evt. kunne bruges når p-plads ikke bruges. Alternativt så kunne man etablere indhegning ved Langebjerg, hvilket der arbejdes på. Behersket optimisme i håb om at det kan lykkes.
- Jytte oplyser at Naturstyrelsen er blevet pålagt at etablere flere rekreative områder, heri blandt hunde-skove, hvilket måske kan blive mulig ved Markvejen i Allinge. Dog er udfordringen at man ikke må køre bil på Markvejen.
- John spørger ind til størrelsen på evt. hundeeindhegning ved Langebjerg. Jytte meddeler at det er under drøftelse. Bekymring mht. hundelorte, her oplyste Jytte at der er krav/pligt til hundeejere at hundelorte skal fjernes/medtages.

- Jakob Beier Lund; Kulturuge 2023/24

- Meddeler at han stopper som bestyrelsesmedlem
- Fortsætter som tovholder for "Lysetsby" (hvert år i uge 38)
- Opfordre folk til at komme med input og deltage i arbejdet med at etablere og sætte "Lysetsby" op.
- Alle idéer er velkomne og alle er velkommen til individuelt at sætte lys op.
- Jo flere der deltager jo flere lysinstallationer kan der komme.
- Jytte oplyser at Cirkus Bygningen planlægger at lave tiltag i uge 38 om tirsdagen som er Allinge-Sandvig dagen under kulturugen.
- Gitte Svejgaard vil gerne være med til nattelys.
- Lene Hammer tilbyder at være med til at sætte led-flagermus lygterne frem og tilbage hverdag. Hvis flere får en "rute som de er ansvarlig for".
- Lene H. vil gerne være tovholder
- Lonnie og John vil gerne tage en rute
- Der skrives ud på mail for at få flere der tager ruter

- Regnskabsaflæggelse & forslag til budget, Rene Thisen.

- René omdelte gennemgik regnskab. SE VEDHÆFTET
- Underskuddet på ca. 22.000, kr. mod budgetteret underskud på ca. 48.000 kr. Derfor et bedre resultat end budgetteret. Forsamlingen anerkendte med klapsalver.
- Der er afsat diverse penge til at sikre aktiviteter.
- **Budget gennemgået – SE VEDHÆFTET**
- Budgetteret med et underskud på ca. 67.000 kr. (inkl. reparation af Sandvig Scenen)
- Taget på Sandvig Scenen har det ikke godt. Derfor er der budgetteret med 50.000 kr. til reparation og ekstern håndværker.
- Rie har spurgt BRK om morbærtræ må fjernes da det er med til at forringe bygningen/taget. BRK oplyser at såfremt naboerne er indforståede, så må det godt fjernes. Sommerfuglebusk vil overvejes fjernet i samme ombæring.
- Markedsføring: Det overvejes blandt andet at forny byskilt.
- Maiken (Kassere i Allinge-Sandvig byforening) oplyser at hun har hørt at BRK puljetilskud måske vil falde med 20%.
- Deltager spørger om det er bevist valg at budgetteret med underskud. René: ja, det er bevidst da vi i mange år har oparbejdet en kapital, som bare sidder på bankkontoen. Det er derfor et valg at pengene skal ud og gavne byen Sandvig.
- Rie oplyser at rengøring i Rådstuen igen fra i år, varetages det af Kirsten Juul.
- Forsamlingen godkendte budget.

- Fastsættelse af kontingent; 150kr for private(personlige) & 1200kr for erhverv (Giver 2 stemmer v. GF)

- Erhvervsmedlemmer ligger på samme niveau som i 2023, personlige antal medlemmer er faldet med 16, så vi nu er 106 medlemmer.
- Lillian Skovmose beder om hjælp til at få information om nye borgere i Sandvig, så hun kan besøge dem med blomst og velkomst.
- Simon fra Pension Sandbogaard forslø, at det blev præciseret for medlemmerne, at medlemskab/kontingent er personligt, da nogle måske tror det er pr. husstand. Naja vil skrive det på FS hjemmeside.
- Forsamlingen godkendte samme kontingent niveau.
- Susanne Hegelund, spørger om hvem der er på FS mailliste. Rie informerer at der er både medlemmer, og interesserede. Der er et stort arbejde med at få mail-liste opdateret, da folk kan skifte mail-adresse eller af andre årsager.
- Pia meddelte at nogle har været i tvivl om de måtte komme til forårsfesten, såfremt de ikke er bosiddende og/eller medlem af FS. Det præciseres at alle kan deltage, hvilket måske skal meldes bedre ud.

• Indkomne forslag;

- Elsebeth Fermann- Bilag 1

- Elsebeth vil høre om FS vil være med til at lægge pres på BRK for at få fjernet omklædning/kano bygning foran skansen ved flagstangen.
- Rie redegjorde for at bestyrelsen har drøftet forslaget, og bestyrelsen har forskelligt syn på bygningen, og har derfor ikke en samlet indstilling.
- Nina Kjær fra Hammersø bakker op om forslaget.
- JohnSylvan synes at regler er for stramme, og efterlyser fleksible indstilling til hvad man må og ikke må.
- Maiken tror ikke det vil ødelægge kajakudlejnings forretningen, såfremt bygningen fjernes, da der kan lejes ud på selve stranden.
- Susanne Hegelund synes heller ikke at bygningen fremmer området. Hun gør og opmærksomt på at Sandvig fremhæves i Danmark som en arkitekt mæssige perle. Vi skal derfor passe på at vi ikke mister denne status og ender med at ligne alle andre byer. Og derfor mister sin sær-egenskab.
- **AFSTEMNING:** 20 stemmer for forslaget, ingen stemte imod. Bestyrelsen og Elsebeth vil arbejde videre på sagen.

- Jytte Pedersen - Bilag 2

- Beder om FS om tilskud på 20.000 kr. til renovering (primært nye vinduer) til Cirkus Bygningen.
Rie oplyser at bestyrelsen har drøftet forslaget. Bestyrelsen foreslår at der gives tilskud på 10.000 kr.
- Kjeld spørger til total beløbet for at gennemføre hele udskiftningen af vinduer: Jan Eskildsen nævnte at det kan løbe op i 500.000 kr.
- Der er søgt fonde og tilsagn om tilskud. Såfremt disse modtages, så er man næsten i mål. Dog afhænger projektet også af godkendelse fra BRK Byg. Jan oplyser at der sideløbende søges andre fonde.
- Linda foreslår at der søges midler fra Velux fonden.
- John foreslår at man også høre Sandvig Havneforening om midler.
- Hans fortæller at han kender renovationer, hvor det var rentabelt at renovere gamle vinduer fremfor at udskifte med nye.
- Susanne Hegelund synes at det ville være fedt hvis Cirkus Bygningen er mere synlige og fortæller om de tiltag de laver.
- Jytte spørg om bestyrelsens tilskud evt. kunne være et årligt tilskud på 10.000 kr. Hvilket blev afvist.
- Lars Krogmann spørger til hvad vi stemmer om. Er det 10.000 eller 20.000 kr. Der blev besluttet om at stemme om begge beløb.
- **AFSTEMNING:** Der blev først stemt om 20.000, hvilket kun 1 stemte for. Herefter blev der

stemt om 10.000, hvilket der var overvældende flertal for.

- Valg: (Vi skal være 7 i bestyrelsen – vi er lige nu 6, derfor er der plads til flere!)

- Rie roser for at der er mange der er frivillige, men at der godt kan bruge flere. Der er heller ikke et loft over hvor mange der kan blive medlem af bestyrelsen, og derfor modtages gerne endnu flere interesserede.
- Tina Torres har givet tilsagn om at blive inddraget i bogholderiet i FS.
- Rie oplyser at selvom hun har sat sit hus til salg, så forsætter hun som formand, indtil det giver mening at stoppe.
 - **Kasserer;**
- René Thisen, modtager genvalg
- GODKENDT
 - **3 bestyrelsesmedlemmer;**
- Pia Bajlum, modtager genvalg
- GODKENDT
- Stine Flygare, modtager genvalg
- GODKENDT
- Jakob Beier Lund, modtager ikke genvalg
- Gitte Sveigaard har tilbudt sit kandidatur. Lotte Kohrtz har også tilbudt sit kandidatur.
- BEGGE ER GODKENDT
 - **Suppleanter;**
- Lynn Hansen, modtager ikke genvalg
- Rie oplyser at såfremt man vil være suppleant, så er det kun såfremt at 1 eller flere af de siddende bestyrelsesmedlemmer stopper eller er forhindret i at deltage i bestyrelsesarbejdet i længere periode. Det er op til bestyrelsen at indkalde suppleanter efter behov.
- Jan Eskildsen foreslår at bestyrelsen får mandat til at selv vælge suppleanter.
- GODKENDT

- **Bilagskontrollant & en suppleant;**

- Grith Arvidsen, modtager ikke genvalg
- Tina Torres vil gerne være bilagskontrollant med tanke for i fremtiden evt. at stå for regnskab.
- GODKENDT
- Kasper Flygare, modtager genvalg
- GODKENDT

- **Eventuelt**

- Elsebeth synes at sejlerhuset i havne burde stå åbent og derfor kunne bruges af alle, i samme stil som huset i Hammerhavn.